

# 國立高雄餐旅大學語文中心華語學優獎勵辦法

中華民國114年10月20日114學年度第1學期第4次語文中心會議審議通過

中華民國115年05月13日114學年度第2學期第6次語文中心會議審議通過

- 一、 目的：為鼓勵本校語文中心（以下簡稱本中心）華語生勤奮向學，提升學習成效，特設置本獎學金辦法。
- 二、 獎勵對象：本辦法所稱獎勵對象，為續讀本中心華語學季班之學生，且未領有我國政府機關或其他機構獎學金者。
- 三、 申請資格：符合下列資格者，得提出申請：
  - （一） 註冊並就讀本中心華語學季班第二期（含）以上者；
  - （二） 前一學季總成績平均達八十五分（含）以上；
  - （三） 總出勤時數達百分之九十以上，且無不良行為紀錄者。
- 四、 受獎名額與金額：
  - （一） 每學季各班取一名為原則，每人發予新臺幣參仟元整作為學優獎勵，惟視經費情形得予以調整。
  - （二） 若各班符合資格之申請者逾一名，則依科目成績、主課程及副課程時數、平時成績、學習態度、各科日期中、期末考成績等條件排序，於本中心會議審查擇優錄取。
  - （三） 各學季如有餘款，得保留至次學季使用，或視經費情形增加受獎名額。
  - （四） 本獎學金之經費編列以年度為原則，惟發放採學季制；年度經費如有餘款，得簽請校長核准保留至次年度。
- 五、 申請期限：依各學季公告時間為主。
- 六、 申請應備文件：
  - （一） 獎學金申請表；
  - （二） 前一學季成績單；
  - （三） 學生證影本。
- 七、 申請程序：申請人應於公告之申請期限內繳交完整申請文件至本中心華語組，經本中心會議審議通過後核發。
- 八、 經費來源：本獎學金經費由本中心前一年度自籌收入項下，依比例提撥支給。
- 九、 本辦法經本中心會議通過後施行，修正時亦同。

**National Kaohsiung University of Hospitality and Tourism (NKUHT)**  
**Language Center**  
**Mandarin Excellence Scholarship Regulations**

Approved at the 4th Language Center Meeting, 1st Semester of Academic Year 2025 (October 20, 2025)  
Approved at the 6th Language Center Meeting, 2nd Semester of Academic Year 2025 (May 13, 2026)

**Article 1 Purpose**

To encourage students of the NKUHT Language Center (hereinafter referred to as “the Center”) to pursue academic excellence and enhance their learning outcomes, the Center establishes these regulations for the Mandarin Excellence Scholarship.

**Article 2 Eligibility**

The scholarship is open to students who continue their enrollment in the Center’s Mandarin Seasonal Program and have not received any other scholarships from the government of the Republic of China (Taiwan) or any other institutions.

**Article 3 Application Requirements**

Applicants must meet all of the following criteria:

1. Be enrolled in the second term or above of the Center’s Mandarin Seasonal Program;
2. Have achieved an overall average score of 85 or above in the previous term;
3. Maintain an attendance rate of 90% or above and have no record of misconduct.

**Article 4 Number of Recipients and Award Amount**

1. In principle, one student from each class in the previous term will be selected, and each recipient will receive NT\$3,000. The number of recipients and award amount may be adjusted based on available funding.
2. If more than one eligible student applies from the same class, the Center will rank applicants based on subject performance, course hours (main and elective), participation, learning attitude, and midterm and final exam results. The final list of awardees will be approved by the Center Committee.
3. Any remaining funds from a given term may be carried over to the next term, or the number of recipients may be increased depending on the budget.
4. The scholarship fund is allocated on an annual basis but awarded each term. Any unused funds at the end of the year may, upon the President’s approval, be carried forward to the next fiscal year.

**Article 5 Application Period**

The application period will be announced each term.

**Article 6 Required Documents**

Applicants must submit the following documents:

1. Scholarship Application Form;
2. Transcript from the previous term;
3. Copy of the student ID card.

**Article 7 Application Procedure**

Applicants must submit all required documents to the Mandarin Division within the announced application period. The final approval and award will be decided by the Center Committee.

**Article 8 Funding Source**

The scholarship is funded by a designated portion of the Center's self-generated income from the previous fiscal year.

**Article 9 Implementation**

These regulations take effect upon approval by the Language Center Committee. Any future amendments will follow the same procedure.